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Commissie Veiligheid, 
Voldoende en Schoon Water  
 

 

Concept verslag commissievergadering  

Veiligheid, Voldoende en Schoon Water van 19 juni 2024 

 

Aanwezig:  mevrouw Kuiper en de heren In ’t Hout, Janssen, Van Mensvoort  

                    (portefeuillehouder) en Schaafsma (plaatsvervangend voorzitter) 

                    (AB-leden) 

de heer Timmer, hoofd Schoon Water (plaatsvervangend secretaris) 

de heer De Gries, projectleider civiele- en cultuurtechniek 

mevrouw Schrik, bestuurs- en managementassistente (verslag)  

 

Afwezig m.k.:   mevrouw Lenting en de heren Boter, Duintjer en Wolters (AB-leden) 

                          de heer Van der Laan, hoofd Veiligheid en Voldoende Water 

 

 

1. Opening  

 

De heer Schaafsma opent de vergadering, doet mededeling van de afwezigen en heet de 

aanwezigen van harte welkom. 

 

 

2. Mededelingen 

 

Geen. 

 

 

3. Verslag commissievergadering VVSW d.d. 22 mei 2024 

 

De heer In ’t Hout zegt dat de tekst op pagina 3, voorlaatste alinea, uit zijn verband wordt 

getrokken ten aanzien van de duidelijkheid.  

Laatste zin van de alinea als volgt wijzigen: 

De heer de Gries antwoordt dat de bagger die op de kant komt te liggen gecheckt kan worden 

door het bevoegd gezag. De heer In ’t Hout geeft aan dat men niet zomaar het grond van een 

landbouwer mag betreden. 

 

Het verslag wordt gewijzigd vastgesteld. 

 

 

4. Agenda vergadering algemeen bestuur d.d. 3 juli 2024 

 

De agenda wordt voor kennisgeving aangenomen. 
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5. Jaarstukken 2023 

 

De heer Janssen vraagt of er een nieuw Masterplan kaden wordt gemaakt en wat het vervolg in 

deze is. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat er geen nieuw Masterplan kaden wordt opgesteld. Het 

huidig plan wordt volgens planning afgewerkt. Voor grote wijzingen bij de uitvoering van het plan 

heeft het algemeen bestuur inspraak. 

 

De heer Janssen zegt dat er vast kades zijn die nog aangepast moeten worden maar niet in het 

huidig plan zijn opgenomen. 

De heer Van Mensvoort zegt dat de kades steeds worden gemonitord en dat de aan te passen 

kades in beeld zijn en hierin wordt geprioriteerd. Hiervoor wordt echter niet een apart Masterplan 

kaden opgesteld. Voor het aanpassen van de kades wordt een voorstel aan het algemeen 

bestuur voorgelegd. 

De heer Timmer zegt dat het Masterplan kaden in het verleden is opgesteld naar aanleiding van 

toetsing aan nieuw gestelde eisen. Het betrof een inhaalslag om alle kades op hoogte en 

stabiliteit te onderzoeken en waar nodig aan te passen.  

 

De heer In ’t Hout merkt op dat de toekomstige werken, waaronder de aan te passen kades, ook 

zijn te vinden in de meerjarenraming. 

 

Desgevraagd zal een lijst met nog uit te voeren kadeverzwaringsprojecten in een kader worden 

opgenomen. Los staand van het Masterplan kaden. 

 

Vanuit de toetsing regionale keringen 2022 zijn de volgende versterkings- en ophoogopgaven bij 

dijken naar voren gekomen, in totaal gaat dit om ca. 50 km: 

 Borgsloot, lengte 1,2 km, voorbereiding loopt. Werk is buiten gestart in april 2024. 

 Hondshalstermaar, lengte afkeur ca. 1 km, totale projectlengte 2,1 km inclusief groot 

onderhoud. Voorbereiding loopt. Start werk in 2025. 

 Afwateringskanaal van Duurswold, lengte 2,2 km. Voorbereidende onderzoeken lopen, scope 

wordt waarschijnlijk verkleind n.a.v. extra onderzoek.  

 Boelo Tijdenskanaal, afbakening van de versterkingsopgave d.m.v. onderzoeken is gaande.  

 Eekerpolder, 3,1 km. Voorbereiding loopt in samenwerking met de Provincie Groningen. Start 

werk in 2025.   

 Resterende lengte gaat om groot onderhoudsprojecten waarbij enkel een hoogte-opgave is, 

deze zijn niet benoemd in de opsomming. Denk hierbij aan de Hunze, Onner- en Oostpolder, 

etc.  

 

De heer Janssen zegt dat in de accountantsverklaring een uitsluiting is gemaakt omdat de 

aanbestedingsregels niet gevolgd zouden zijn. 

De heer Timmer antwoordt dat de werkwijze op zich klopt maar dat de aanbesteding alleen had 

moeten worden getoetst aan de markt. Dit is verzuimd en hiervoor is de uitsluiting gemaakt. 

 

Mevrouw Kuiper zegt dat er met terugwerkende kracht NPLG-subsidie wordt verkregen en dat dit 

wordt gebruikt voor dingen die zijn blijven liggen en vraagt of er belangrijke dingen zijn blijven 

liggen. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat er geen belangrijke dingen zijn blijven liggen en dat het 

waarschijnlijk kruisposten betreft in de financiële administratie. 
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Mevrouw Kuiper vraagt of de werkzaamheden in het kader van NPLG arbeidsintensief zijn. 

De heer Van Mensvoort antwoordt bevestigend. 

 

Blz. 16; 7.3.2:  Hermeandering Hunze (delen Voorste Diep en Achterste Diep) 

Mevrouw Kuiper vraagt of het een probleem blijft om de gronden te verwerven. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat het waterschap afhankelijk is van de grondverwerving door 

de provincie. Er is alle vertrouwen dat dit wordt afgerond. 

 

De heer In ’t Hout zegt dat het altijd mooi is als er minder wordt overschreden dan de verwachting 

was maar vindt het jammer dat we niet binnen de begroting kunnen blijven en moeten putten uit 

de reserves en roept derhalve op om de komende jaren te trachten binnen de begroting te 

blijven. 

 

Blz. 17; 7.5.3: Optimalisatie bestaande natuurvriendelijke oevers. 

De heer In ’t Hout vraagt wat wordt bedoeld met drijvende schermen. 

 

Het antwoord zal in een kader in het verslag worden opgenomen. 

 

Drijvende schermen zijn kunststof stroken met aan de bovenkant een drijver en aan de onderkant 

een metalen deel zodat ze goed naar beneden hangen in het water. Deze schermen houden de 

drijvende exoten tegen. 

 

Blz. 25; 9.3.1: Onderzoek naar mogelijkheden om actuele peilinformatie beschikbaar te stellen 

ten behoeve van de vaarrecreatie 

De heer In ’t Hout vraagt in welke context geen gegevens beschikbaar worden gesteld. 

 

Het antwoord zal in een kader in het verslag worden opgenomen. 

 

Er kan in beperkte mate actuele peilinformatie beschikbaar gesteld worden voor de vaarrecreatie, 

omdat de spreiding van de peilmeetpunten te klein is en niet alle peilmeetpunten in de vaarwegen 

liggen. 

Daarnaast heeft de recreatie vaarder meer belang bij de waterdiepte. Om die exact te bepalen is 

de nauwkeurigheid van de actuele hoogte van de bodem, wel of geen opstuwing van het water 

en de afstand tot het peilmeetpunt te onnauwkeurig om een correcte waterdiepte te kunnen 

bepalen.  

Dus met andere woorden de nauwkeurigheid om te kunnen aangeven of er voldoende water 

staat om te kunnen varen is niet betrouwbaar. Het kan een indicatie zijn van hoeveel water er bij 

benadering staat, maar meer ook niet. 

 

Blz. 25: 9.5.1: Bestrijden van muskusratten tot nul-populatie is bereikt 

De heer In ’t Hout vraagt wat de oorzaak is dat de vangsten zijn toegenomen. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat één van de redenen is dat er in natuurgebieden in 

beperkte tijden gevangen mag worden en dat er muskusratten instromen langs de Duitse grens 

en dat ook in het westen van ons gebied nog grotere concentraties aanwezig zijn. 

Mevrouw Kuiper zegt dat een getal van 35% niet veel zegt omdat de context niet bekend is. 

 

Blz. 29; 10.5.3: Verkenning mogelijkheden voor fondsvorming bij zoutwinning 

De heer In ’t Hout vraagt welke maatregelen worden bedoeld die zijn aanbesteed rondom de 

voormalige vuilstort te Veendam. 
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Het antwoord zal in een kader in het verslag worden opgenomen. 

 

De vuilstort Veendam heeft een ringdrainage die het percolaatwater afvoert naar de zuivering 

Veendam. Deze ringdrainage gaat mee met de bodemdaling. Het daar omheen aanwezige 

oppervlaktewater dient mee te zakken met de bodemdaling, zodat de ringdrainage ook niet het 

oppervlaktewater aantrekt. De maatregelen bestaan nu uit  het realiseren van; een visvriendelijk 

vijzelgemaal die het peilbeheer regelt rondom de vuilstort en voor het op peil houden van het 

Borgercompagniesterdiep, het aanpassen van een bestaande stuw en het opruimen van een 

oude pomp. 

 

De heer Jansen vraagt of de kosten hiervoor worden bekostigd uit de afkoopsom van Nedmag. 

 

Alle investeringskosten als gevolg van de zoutwinning Nedmag waarvoor nieuwe aanpassingen 

in het watersysteem nodig zijn, worden bekostigd door Nedmag. Dus ook deze kosten. Maar 

deze investeringen komen niet uit de afkoopsom. De afkoopsom is alleen bedoeld voor de 

daarna benodigde exploitatie (beheer en onderhoud) nadat de maatregelen zijn getroffen, 

overgedragen en in eigendom zijn van het waterschap. 

 

Blz, 56, 3e  alinea + kolom (krediet mogelijke claims) 

De heer In ’t Hout zegt dat er veel claims door aannemers worden ingediend en vraagt zich af of 

de aannemers niet tevreden zijn met de prijsexcalatiekosten. 

De heer Timmer antwoordt dat er door het waterschap eisen ten aanzien van prijsexcalatiekosten 

zijn opgesteld en hiervoor een budget beschikbaar is gesteld. De ingediende claims worden 

getoetst aan deze eisen.  

De heer In ’t Hout vraagt of de in de kolom genoemde claims de toegekende claims zijn. 

De heer Timmer antwoordt dat de genoemde bedragen in de kolom de toegekende bedragen zijn 

boven op de aanbestedingsbedragen. 

De heer In ’t Hout vraagt of deze projecten zijn afgerond. 

De heer Timmer antwoordt bevestigend. 

De heer In ’t Hout vraagt of de aannemers waarvan de claim niet wordt gehonoreerd niet zijn 

genoemd. 

De heer Timmer antwoordt bevestigend. 

 

De heer Janssen vraagt of het restant van het krediet voor prijsexcalatie voldoende is voor 2024. 

De heer Van Mensvoort zegt dat van de beschikbare € 2.100.000 nog € 1.441.000 resteert voor 

2024 en verwacht derhalve geen problemen. 

 

Blz. 87, 5e alinea: Veenkoloniale afvalwaterleiding (VKA) 

De heer In ’t Hout vraagt of de VKA in 2024 wordt afgerond. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat het een langlopend traject betreft maar dat het streven is 

om het in 2024 af te kunnen ronden. 

 

Blz. 88; 2e alinea: Schade door inzet (nood)bergingsgebieden 

De heer In ’t Hout vraagt of de kosten voor het waterschap zijn als er bij extreem veel water een 

extra gebied wordt aangewezen in opdracht van de Commissaris van de Koning. 

De heer Van Mensvoort acht dit niet waarschijnlijk. 
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Bevindingen 

 De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

1. De jaarstukken 2023, met een voordelig resultaat van € 1.263.189,- vast te stellen. 

 

2. Het resultaat als volgt te bestemmen: 

-algemene reserve watersysteembeheer; toevoeging deel voordeel  €    396.702,- 

-algemene reserve zuiveringsbeheer; toevoeging voordeel   €    566.487,- 

-bestemmingsreserve NPLG       €    300.000,- 

         Totaal € 1.263.189,- 

 

3. Het volgende budget 2023 overhevelen naar 2024: 

-Nieuw financieel- en projectbeheersingssysteem    €     260.000,- 

 

4. Kennis te nemen van de voortgangsrapportage Masterplan Kaden. 

 

 

6. Voorjaarsrapportage 2024 

 

Blz.6, 1e alinea: Extra kosten taludherstel hoog water  

De heer In ’t Hout vraagt of de extra schade aan de taluds inmiddels is hersteld. 

De heer van Mensvoort antwoordt dat de meest urgente schade is hersteld maar dat er zoveel 

schade is dat nog niet alles gereed is. 

 

Bevindingen 

 De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

 -kennis te nemen van de voorjaarsrapportage 2024; 

 -in te stemmen met de 1e begrotingswijziging 2024; 

-een krediet van € 95.000,- beschikbaar te stellen voor het aanschaffen van een    

  takelkraanwagen. 

 

 

7. Voorbereidingskrediet Kadeversterking Boelo Tijdenskanaal 

 

Blz. 5, 1. Aanvullende onderzoeken benodigd 

Mevrouw Kuiper zegt dat er oude eiken op de kade staan en begrijpt dat hier nader onderzoek 

naar wordt gedaan en zegt dat er mogelijk na het onderzoek van de bomen mogelijk een waarde 

aan de bomen kan worden gegeven. 

Mevrouw Kuiper vraagt wat het nader onderzoek naar de bomen en geotechniek inhoudt. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat het bestuursvoorstel een voorbereidingskrediet betreft en 

bijzonder is omdat er voor de tweede keer een voorbereidingskrediet wordt gevraagd. Er is op dit 

moment te veel onduidelijk om een uitvoeringskrediet aan te vragen. Bij nader inzien is het traject 

van de kadeversterking ingekort. Voor dit gedeelte van het traject is nader onderzoek nodig met 

name de aanwezige bomen op een gedeelte van de dijk en mogelijke piping. 

Geotechniek houdt in dat er onderzoek wordt gedaan naar de stabiliteit van de dijk en betreft met 

name piping in de dijk. 

 

De heer Janssen vraagt wat het risico is voor uitvoering van de kadeversterking omdat er 

opnieuw een voorbereidingskrediet wordt aangevraagd. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat dit traject bij nader inzien nader onderzoek vraagt inzake 

piping, mogelijke grondaankopen en aanwezigheid van bomen. 
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De heer Janssen vraagt of er meerdere kades zijn met eenzelfde soort situatie. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat met name dit gedeelte van de kadeversterking aandacht 

vraagt inzake piping. Op meerdere trajecten staan bomen. 

 

Bevindingen 

 De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

Een voorbereidingskrediet van € 770.000,- beschikbaar te stellen voor de kadeversterking Boelo 

Tijdenskanaal. 

 

 

8. Aanvraag uitvoeringskrediet vervangen vuilroosters op RWZI Scheemda 

 

Het algemeen bestuur heeft een bezoek gebracht aan de RWZI te Scheemda op vrijdag 7 juni jl. 

 

De heer Janssen vindt de uitvoering een forse stijging ten aanzien van de eerdere raming. 

De heer Timmer zegt dat het qua technische begeleiding (eigen beheer) niet haalbaar is om 

binnen 2 jaar alle overige zuiveringen aan te passen. 

De heer Janssen vraagt of de aanpassingen bij de rwzi kunnen worden “gekopieerd” naar de 

overige zuiveringen. 

De heer Timmer antwoordt bevestigend. 

 

De heer In ’t Hout vraagt of het mogelijk is om de vuilroosters te overkappen. Mede gelet op het 

feit dat men 200 dagen per jaar niet buiten kan werken in verband met de weersomstandigheden. 

De heer Timmer antwoordt dat het Arbo technisch en uit veiligheid en welzijn van de 

medewerkers beter is om de vuilroosters buiten te plaatsen mede gelet op vrijkomende gassen 

uit het vuil. Een overkapping werkt kostenverhogend en kan bij reparatie en vervanging belastend 

werken. 

 

De heer Timmer deelt mede dat het algemeen bestuur tijdens een informerende bijeenkomst 

wordt voorgelicht hoe we tot een begroting van projecten komen en hoe tot het voorstel voor het 

algemeen bestuur wordt gekomen tot aanbesteding. 

 

Bevindingen 

 De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

Een uitvoeringskrediet van € 1.035.000,- beschikbaar te stellen voor de realisatiekosten ten 

behoeve van het vervangen van de grofvuilroosters op de RWZI Scheemda. 

 

 

9. Rondvraag 

 

Mevrouw Kuiper vraagt hoe de wateroverlast in de kelder van het waterschapshuis is ontstaan. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat er een duiker niet goed functioneerde en hierdoor de 

waterstand in de vijvers rondom het gebouw niet snel genoeg kon worden afgevoerd.  

De heer Timmer licht toe dat er 80-90 mm regen is gevallen op betreffende tijd. Er blijkt een 

scheurtje in de gevel onder de vlonders van het gebouw te zitten en hierdoor is de lekkage 

ontstaan. Normaal zit dit scheurtje boven de waterlijn, echter het waterpeil was derhalve 

verhoogd dat het lekkage tot gevolg had. 

Mevrouw Kuiper zegt dat het wel een schadepost is. 
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De heer In ’t Hout vraagt of het waterschap grond kan onteigenen ten behoeve van het 

aanleggen van een maaipad. 

 

Het antwoord zal in een kader in het verslag worden opgenomen. 

 

Voor onteigening moet er een grondslag zijn. Het omgevingsplan, een omgevingsvergunning 

voor een buitenplanse omgevingsplanactiviteit of een projectbesluit kunnen de grondslag voor 

onteigening zijn. In de praktijk zullen deze grondslagen ontbreken bij de enkele aanleg van een 

maaipad. Het waterschap heeft echter op grond van de regels uit de waterschapsverordening en 

de gedoogplichten uit de Omgevingswet voldoende andere mogelijkheden om zijn wettelijke 

taken ongehinderd uit te kunnen voeren (waarbij de eigendomssituatie niet van belang is). 

 

 

10. Sluiting 

 

De heer Schaafsma bedankt eenieder voor diens inbreng en sluit de vergadering. 

 

Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de vergadering van 18 september 2024. 

 

 

Jan van der Laan,     Jasper Boter, 

secretaris         voorzitter 


